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Christianshavn Lokaludvalg er en uafhængig lokal forsamling, der er oprettet af 

Københavns Kommune. Lokaludvalget fungerer som bindeled mellem 

københavnerne i bydelen og politikerne på Københavns Rådhus. 

 

 
Økonomiudvalget 
Sundheds- og Omsorgsudvalget 
 
 
 

Vi skal hermed bede Økonomiudvalget og Sundheds- og Omsorgsudvalget om at 
inddrage det folkesundhedsmæssige aspekt, når man via Movia sender offentlig 
bustransport i Københavns Kommune i udbud.  

Udbudsmaterialet bør ikke længere omfatte buskørsel med busser, der 
overholder Euronormen EEV, Euro 4-normen og Euro 5-normen. Udbudsmaterialet bør 
alene omfatte kørsel med busser, der overholder Euro 6-normen, og/eller gasbusser og 
el-busser.  

På den måde sikrer man, at der stilles krav til hvor meget, der må forurenes med 
ultrafine partikler. De ultrafine partikler er de mest sundhedsskadelige partikler i 
luftforureningen fra busserne.  

Derudover beder vi om,  

 at Københavns Kommune påser, at Movia løbende kontrollerer luftforureningen 
fra de busser, der er i rute i kommunen.  

 at Københavns Kommune kræver, at Movia tager de busser, der ikke 
overholder rammerne for luftforurening, som er gældende jf. kontrakterne 
mellem kommunen og Movia, ud af drift øjeblikkeligt og erstatter dem med 
busser, der overholder rammerne for luftforurening. 

Christianshavns Lokaludvalg drøfter denne sag i sit møde den 25. januar 2017. Indre By 
Lokaludvalg drøfter sagen den 9. februar 2017. 

Med venlig hilsen 
 
 

Poul Cohrt,   Bent Lohmann,                               
formand  formand 

 

Kopi til Teknik- og Miljøudvalget og Miljøpunkt Indre By-Christianshavn, samt de 
øvrige lokaludvalg i Københavns Kommune 


